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Fakültesi Eski Dekanı 

27 Mayıs 1960 devriminden sonra Üniversite içinde bir
çok maseieierin yeniden ele alındığı günlerde Tıp Fakültesinde 
bizler de memleket yüzeyindeki hekim sayısını arttıracak imkanları 
aramakla meşgulduk. Bir taraftan lstanbul'da, Haydarpaşa'da eski 
Tıbbiyede veya yeni bir alanda yeni bir Tıp Fakültesi kurulmasını 
hatta bir Anadolu yakası Üniversitesinin açılmasını ön gören fikre 
dayalı araştırmalar yapılıyor, diğer taraftan temel bilimlerdeki öğ

retim üyesi yetmezliğini göz önüne alarak Istanbul'da santral bir 
temel bilim merkezini geliştirerek birçok Fakültelerin öğrencilerine 
Imkan sağlamak ve bundan sonra da istanbul içindeki veya komşu 
şehirlerdeki hastane kuruluşlarından faydalanarak öğretimin üst 
kademesinin ve eğitimin yürütülmasini birçok Fakülteler şeklinde 
realize etmek fikri tartışılıyordu. 

1967 de Cerrahpaşanın mustakil bir Fakülte olarak orga· 
nize edilmesindeki amaç lstanbtıl Üniversitesi içinde yığılan Tıp 
öğrenci sayısını düşürmeden iki değişik santra dağıtmak ve bu 
suretle öğretim ve eğitimini daha verimli bir duruma getirmekti. 
Devlet planlama ile yapılan temaslarda standart olarak Fakülteterin 
sınıflarında 200 öğrenci olacak şekilde organize edilmesi prensibi 
önde geldiği görülmüş ve Tıp Fakültemize yeni bina planlamala
rında da bu· esas prensibine göre yatırımlar yapılmıştı. 

Aslında yeni kurulacak Fakülteler için tatbiki ön görüle· 
bilecek bu durumun asasen daha yüksek sayıda öğrencinin her 
dönemde öğretim ve eğ itimini başarıyla yapm ış olan istanbul Tıp 
F9kültesi için bu sayıda geriye dönüşten ziyade gereken imkanla· 
rın temini esas alınmalı ve bu temel bilim binaları da ona göre 
yapılm.alı idi. Nitekim bu binalara taşınmak bahis konusu oldu
ğunda birtakım güçlüKierle karşılaştığım ız görülüyor. Di ğer yandan 
Istanbul ve Cerrahpaşa Tıp Fakülteleri içinde öğretim üyesi gücü
nün gittikçe artmakta oluşu memleket hizmetine yönelik davranış 
olarak birer dış Fakültenin organizasyonunu üzerimize almayı dü
şünerek Çalışmalarına başlanmıştı.- Bu - maksatla Cerrahpaşci' nın 
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Edirne'de. Istanbul Tıbbın Bursa'da birer Fakültenin o zamanki 
tabirle patron ajl arıni üzerlerine almaları kurullarımııda prensibe 
bağlanmıştı. Böylece Prof. Dr. Cihad Abaoğlu'nun Dekan lığı dö
neminde başlayan teşebbüsler ve ortam yoklamaları bizim yöl'\ü
müzden olumlu bir şekilde gelişme bulmakta idi. 

1968 - 1972 yılları arasında Dekan iığ ım süresinde böyle 
bir havayı devir alm ış idareci olarak Bursa meselesiyle uğraşmak 
üzere bir komisyon teşki l etmiş ve çal ışmalara başlamıştık. 

Prof. Dr. Kazım Arısan, Prof. Dr. Nuran Gökhan, Prof. ~ 
Dr. Necdet Koçak, Prof. Dr. Orhan Şaşmaz, Prof, Dr. Enver Tali 
Çetin ve Doç. Dr. Sedat Katırcıoğlu 'ndan teşekkül eden bir ko
misyon __ Fakültemizde oluşturularak kurul kararı şekline getiri ldikten 
sonra U niversite Senatosuna sevk edi len tasarım ız 10/4/1969 günü -
senatonun 169 uncu otu rumunda tasvib görerek Bursa'da Istanbul 
Üniversitesine bağlı ve organizasyonu Fakültemizce yap ı lmas ı ön 
görülen bir Tıp Fakültesinin açılmasına karar verilmiştir. 

Komisyon her yönden çalışmalarını sürdürmüş ve bu ara
da her iki dönemde de Üniversitemizin Rektörleri olarak Sayın 
Ekrem Şerif Egeli ve Nazım Terzioğlu ve Üniversite dışında başta 
zamanın--o ışişlerı Efaı<anı Sayın ihsan S. Çaylayangil ve diğer 
Bursa M illetveki lleri ve Sanatörleri büyük yardım ve müzaherette 
bulunmuş! ardır. 

Yine uzun çalışmalardan sonra Devlet Planlamaya Bursa' 
nın Tıp Fakültesi ve Hiltta geniş bir Üniversite için ideal bir yer 
olduğunu kabul ettirerek (29/12/1 969 günü 2/5/61 -69/15468), 
Bunu takiben Milli Eğitim B akanl ı ğını n 30/1/1970 gün ve 320·2/ 
041331) yazılarıyla Bursa'da istanbul Üniversitesine bağlı ve 
Istanbul Tıp Fakültesinin yardımıyla bir Tıp Fakültesinin açılrT a
sına karar verilm iş oldu. 

Bunu takiben Bursa'da Fakültenin arganizasyona geçme
sine kadar öğrencilerini kendi Fakültemiz içinde başlatm3yı kuru
lumuzun 30/ 5/1970 günkü oturumunda karara bağlayarak Bursa 
adına her sene 50 öğrenci almağa başl adı k. 

Birçok defalar gerek komisyon halinde gerek 1-2 temsilci 
arkadaşımla Bursa'ya gittim. Her dönemde Bursa Valileri Sayın 
Enver Saatçıoğl u, gerek sayın Sadat Tolga ve Bursa'da Üni
versite kurma derneğinin büyük yard ım ve müzaheretini gördük. 
Günlerce yerleşme sahası arandı ve nihayet oluşturulan fikirlerle 
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temin edilen yerlerin milli emlakten devri ve halktan satın alınma
larına başlandı . 

Bu arada yeniden kurulacak tesis iere kadar sür'atle Bur
sa'da faaliyete geçebitmek için kullanılabilecek fokaller araştırıldı. 

Sağlık ve Sosyal Yardım Bakanlığının yeni yapılmakta olan Tü
berküloz hastanesi gerek Bakanlık yetkilileri gerek bizlere çok 
uygun bulunduğundan o dönemdeki Bakanlardan Sayın Vedat Ali 
Özkan, Türkan Akyol, Kemal Demir ve Cevdet Aykan'lardan her 
defasında büyük alaka görmüş olmamıza rağmen, burada bir Tu· 
berküloz servisinin Baka nl ığa bağlı olarak muhakkak yerleştirifrnek 
istenmed hususunda, B a ka nlığ ı n ilgili dairesiyle tôm bir anlaşmaya 
maalesef varmadı k. Esasen bir Fakülte ihtiyaçlarını, o da ancak 
başlangıçta olduğu için karşılıyabilecek bu tesisde bizce TuberkC\
Ioz için büyük imkan veri lmesi doğru olmazdı. Bu maksatla bizzat 
sayın Prof. Dr. Osman Yemni ile birlikte yaptığımız Bursa sayya
hatinde hastanede Sağlık Bakanlığı yetkilil eriyle olan temasiarımız
dan kesin sonuç alamadık 

O günkü amac ımız 1973 içinde Fakültenin hizmete gir
mesini sağlamaktı. Fakat şunu arzetmekte fayda var. Yerleri tama
men hazır olsaydı bile bir yeni Fakültenin fiilen çalışı r duruma 
gelmesi Tıp Fakülteleri için ko!ay bir mesela değildir. 

1/ 6/ 1972 günü Fakültemiz Profesörler kurulunda Bursa 
Tıp Fakültesinin teşkilat kanunu da kabul edildikten sonra, Bursa'
da çalışmak isteyen öğretim üyalerinin müracaatları ilan edi lmiş 
ve bir çok Fakültelerden müracaatlar başlamıştır. Teşkilat kanunu 
gelinceye kadar bir seçim yapmağa imkan olmadığı cihetledir ki 
bu mesele bir müddet gecikmiştir. 

Gerek 1972 de Fakültemizin Dekanlığına seçilen Sayın 
Prof. Dr. HalCık Alp. Gerek Bursa Fakültesinin kadrolarını aldıktan 
sonra f iilen Bursa Fakültesi Dekanl ı ğına seçilen Sayın Prof. Dr. 
Fikret Karaca arkadaşlarımızdan Bursa konusunu hiç soğutmadan 
sıkı bir şekilde t akip e~ m i ş, arazi alma ve tapulaması nın yürütülı

m€sinde plan yarışmalarının düzenlenmesinde ve kabullerinde bü
yük çaba sarfetm işlerdir. ,-
i ., ·Bugün .Bursa Tıp Fakültesi yetkilileri adı geçen hasta

neyi Sağl ık Bakanl ığı ile anlaşma yaparak devir almış . noksanların 
t._a,mar;nl9mış~ ve açı l ı şa hazır duruma geti rmiş bulunuyorlar. 
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Bursa Tıp Fakültesinin aç ı l ışını kut!arken bu hususta 
emeklerini esirgemeks:zin çalışan a rkadaşlarım la birlikte idari hatı· 
ralarımız arasında en mutlu ve tatlı olan ı nın idraki içinde bulunu
yor ve bu Fakülteye memleket hizmetinde başarılı bir gelecek 
diliyoruz. 

Huzurlarınızda bütün adı geçen çalışmacılara candan teb
rik ve teşekkürlerimi sunarım. 
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